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۱- نقــد کیهان بر لایحــه عفاف و حجاب که با عنوان » لایحه عفاف یا گســترش 
بی حجابی «! در یادداشــت روز کیهان دوشنبه اول خردادماه جاری آمده بود، با نگاهی 
مســتند، حقوقی و برگرفته از متن لایحه مورد  اشاره نوشته شده بود و به وضوح نشان 
می داد که خروجی لایحه یاد شده، برخلاف نامی که بر آن نهاده اند، نه فقط حفظ عفاف 
و حجاب نیســت بلکه گسترش بی حجابی و حتی تشویق به انجام این پدیده پلشت و 
عفت سوز را نیز به دنبال دارد. یادداشت کیهان با استقبال گسترده بسیاری از حقوقدانان 
متعهد، صاحبنظران و عالمان دینی و مردم پاکباخته ای که از کشف حجاب های اخیر به 
تنگ آمده بودند رو به رو شــده و انتظار آن بود -و هنوز هم هست- که دولت محترم و 
قوه گرانقدر قضائیه این لایحه را برای بازنگری و اصلاح مفاد آن پس بگیرند و نمایندگان 
محترم مجلس شــورای اسلامی نیز مادام که مفاد لایحه اصلاح نشده باشد، از تصویب 

آن خودداری کنند و اما...!
۲- در حالی که حمایت تلویحی رسانه های بیگانه و سایت ها و کانال های وابسته به 
دشــمنان تابلودار نظام از لایحه یاد شده، دور از انتظار نبود، برخی از برادرانی که بعضاً 
دارای مسئولیت رسمی نیز هستند به حمایت از لایحه مورد  اشاره پرداخته و درباره آن 
اظهاراتی داشته اند که متاسفانه با واقعیت و آنچه در متن لایحه مورد  اشاره آمده است 

فاصله فراوانی دارد. بخوانید!
۳- برادر عزیزمان جناب حجت الاســلام و المسلمین خســرو پناه، دبیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی طی ســخنانی در »مدرسه فصلی پژوهشگاه فقه نظام« با تاکید 
 بر این کــه » لایحه عفاف و حجاب لایحه ای کاربردی و موفق اســت «! گفته اســت:
» عده ای که ایراد می گیرند آن را به طور کامل نخوانده و ندیده اند «! درباره این بخش از 
اظهارات ایشــان باید پرسید از کجا می دانید و بر چه اساسی ادعا می کنید که منتقدان 
لایحه، » آن را به طور کامل نخوانده و ندیده اند «؟! این ادعا در حالی است که منتقدان و 
از جمله کیهان در جای جای نقد خود، ابتدا به متن لایحه اســتناد کرده و سپس به نقد 
آن پرداخته اند. اما، جنابعالی در ادعای خود و در تمجید و تعریف از لایحه حتی بک بار 
هم به متن آن  اشاره و استناد نفرموده اید. حالا خودتان قضاوت کنید که کدامیک لایحه 
را نخوانده ایم؟ ما یا شــما؟! ما، جنابعالی را به نخواندن لایحه متهم نمی کنیم )برخلاف 
شــما که بی سند سخن گفته اید!(  ولی می پرســیم که اگر لایحه را خوانده بودید چرا، 
 لا اقل در بخشــی از اظهارات خود به چند خط از متن و مفاد لایحه  اشــاره نکرده اید؟

و - با عرض پوزش- به کلی گویی! درباره آن اکتفا فرموده اید؟!
۴- به عنوان مثال در بخشی از یادداشت کیهان آمده بود » بر اساس قوانین موجود، 
کشــف حجاب در اماکن عمومی »جرم مشهود« اســت و مقابله با آن وظیفه قانونی و 
تعریف شــده ضابطان قضایی )اعم از نیروی انتظامی و بسیج و...( است. توضیح آن که 
جرم مشهود به جرایمی گفته می شود که در آن عمل مجرمانه )در این جا کشف حجاب ( 
در مکان عمومی رخ بدهد یا به گونه ای باشــد که وقوع جرم توســط نیروی انتظامی یا 
 مردم دیده شــود و یا وقوع جرم و متهم آن، محرز و آشکار باشد. مطابق قوانین موجود
)که بدیهی نیز هست ( مأمورین انتظامی به محض اطلاع از وقوع یک جرم مشهود باید 
بــه مقابله با آن برخیزند و از وقوع آن جلوگیری کرده و در صورت لزوم، مجرم را همراه 

با مستندات جرم به مراجع قضایی تحویل بدهند. 
حالا به مفاد ماده یک لایحه عفاف و حجاب توجه کنید. در آن آمده است که ماموران 
 نیروی انتظامی در صورت مشاهده کسانی که کشــف حجاب )جرم مشهود( کرده اند

» در مرتبه اول از طریق مقتضی با استفاده از فناوری های نوین و سامانه های هوشمند مانند 
ارسال پیامک تذکر دهد. در صورت تکرار این رفتار در مرتبه دوم از طریق سامانه های 
مذکور معادل یک دهم جزای نقدی درجه هشــت و در مرتبه ســوم معادل یک پنجم 
جزای نقدی درجه هشت جریمه نماید و در مرتبه چهارم مرتکب را جهت تعقیب کیفری 
و اعمال مجازات موضوع ماده)۲( به مراجع قضایی ذی صلاح معرفی کند «! به بیان دیگر، 
اولا؛ً وظیفه تصریح شده مقابله با جرم مشهود از ماموران سلب شده است! ثانیا؛ً مجازات 
کشف حجاب، از دایره جرایم کیفری حذف شده و به جرایمی از نوع »تخلف «! آن هم با 
مجازات نقدی تقریباً ناچیز تبدیل شده است! ثالثا؛ً امکان برخورد با این پدیده عفت سوز 
از سایر نهادهای ضابط قضایی مانند بسیج و سپاه گرفته شده و حال آنکه برخورد آنان با 
جرایم مشهود یک ماموریت قانونی و مصوب مجلس و فرماندهی کل قواست! رابعاً مردم از 
انجام تکلیف دینی و قانونی امر به معروف و نهی از منکر نه فقط منع شده اند، بلکه اقدام 
آنها در این زمینه به گونه ای یک اقدام مجرمانه نیز تلقی شده است! و مثلًا حق ندارند از 

تردد کشف حجاب کنندگان در معابر عمومی و انظار عامه جلوگیری کنند «!
و چند نمونه دیگر که در تمامی آنها به متن لایحه استناد شده بود ولی جنابعالی در 
اظهارات خود کمترین  اشــاره ای به متن لایحه نکرده اید و با این وجود ادعا می کنید که 

منتقدان متن لایحه را نخوانده اند!
۵- با  اشــاره به منتقدان لایحه، فرموده اید » متأسفانه برخی از افراد حزب اللهی با 
مواضع خود در زمین دشمن بازی می کنند «! و توضیح نداده اید که آیا تاکید بر حفظ عفاف 
و حجاب » بازی در زمین دشــمن «  است یا سهل انگاری نسبت آن؟! جنابعالی به عنوان 
دبیر محترم شورای عالی انقلاب فرهنگی به یقین می دانید و خوانده و شنیده و دیده اید 
که مقابله با حجاب یکی از ترفندهای آشــکار دشمنان تابلو دار اسلام و نظام است. آیا 
 تاکید بر حفظ حجاب و نجات شمار فراوانی از دختران و زنان ساده انگار و فریب خورده

)البته حساب معاندان جداســت ( از چنبره فریب دشمن، بازی در زمین دشمن است 
 یــا کم توجهی به ضرورت حفــظ حجاب و پیش گیری از کشــف حجاب که به فرموده

رهبر معظم انقلاب » هم حرام شرعی است و هم حرام سیاسی است «؟ 
۶- فرموده اید » گفتمان  سازی مقدم بر اجراست« که سخن بجا و قابل قبولی است و 
منظورتان این است که قبل از اجرای حکم مقابله با بی حجابی باید درباره آن روشنگری 
و به قول شــما » گفتمان سازی« شود. این نکته نیز - به غیر از بخشی از آن- قابل قبول 

است ولی در این خصوص  باید گفت؛ 
به یقین توجه دارید که روشــنگری درباره ضرورت حجاب نباید و نمی تواند مانع 
برخورد )متناسب ( با کشــف حجاب باشد. به عنوان مثال، برای مقابله با اعتیاد به مواد 
مخدر نمی توان از نقش روشنگری درباره این بلای خانمانسوز غافل بود و در همان حال 
نمی توان و نباید از برخورد با قاچاقچیان مواد مخدر )برخورد سخت و پشیمان کننده ( و 

مقابله با معتادان )از نوع روشنگری و تشویق به ترک اعتیاد( خود داری کرد. 
۷- فرموده اید » طبق قانون موجود فردی که کشف حجاب کرده است مجرم است « و 
باید با او برخورد و جریمه شود. ولی  اشاره کرده اید که »با توجه به شمار مجرمین اجرای 
آن امکان پذیر نیست «! که باید گفت؛ اولا؛ً در کدام نظام حقوقی و سیستم قانونی آمده 
است که اگر تعداد مجرمان زیاد بود باید از اجرای قانون درباره آنها خودداری شود؟! ثانیا؛ً 
چرا تصور می کنید که شــمار مجرمان کشف حجاب زیاد است؟! این محاسبه را با کدام 
مقایسه به دست آورده اید؟! کاش نیم نگاهی به توده های عظیم زنان و دختران محجبه 
در برخی از مراسم نظیر ۲۲ بهمن، نماز عید فطر، روز قدس، روزهای ماه مبارک رمضان 
و آمــار خانم های محجبه دارای تحصیلات عالیه و... می انداختید و بعد در این خصوص 

اظهار نظر می فرمودید! 
۸- لایحه عفاف و حجاب را » لایحه ای کاربردی و موفق «! دانسته اید، بی آن که دلیل 
و سندی برای دیدگاه خود ارائه بدهید و فرموده اید » در اصلاح قانون جدید به این نتیجه 
رسیده شده که جرم انگاری کشف حجاب فرآیندی باشد به این معنا که در گام های اول 
به عنوان تخلف معرفی شده و جریمه بازدارنده برای آن صورت گیرد تا شمار مجرمین 
و متخلفین کم شــود و در پایان کسی که لجاجت دارد به عنوان مجرم شناخته شود «. 
یکی از جان مایه های بحث در همین نقطه است. حالا به یکی از بندهای یادداشت مورد 

 اشاره کیهان توجه کنید. 
» به شــاه بیت! ماده یک این لایحه نظری بیندازید! چه می بینید؟! مطابق این ماده، 
نیروی انتظامی در صورت مشــاهده جرم مشهود کشف حجاب، حق کمترین برخورد و 
ممانعتی ندارد! خُب، باید چه کند؟  باید برای کشف حجاب کننده پیامک بفرستد و به او تذکر 
بدهد! اگر مراعات نکرد چه؟ پیامک دوم! اگر بازهم... پیامک سوم! و ... خودتان قضاوت 
کنید. آیا این فرمول پیشنهادی در لایحه یاد شده غیر از رها کردن پدیده خانمان برانداز 
و عفت سوز کشف حجاب و تشویق دشمن به بهره گیری از زنان فریب خورده برای ادامه 
این راه پلشــت، مفهوم و معنای دیگری دارد؟! آیا این ماده خنده دار نیست؟! البته که 
 خنده دار نیســت، بلکه بر احوال ملت و خون شهدا و شهید و شهادت و مجاهدت های

۴۴ ساله ملت و... باید   گریست! «. 
جناب خسرو پناه عزیز! با این لایحه می خواهید به مقابله با بی حجابی بروید؟! 

۹- و بالاخره کلام حکیمانه رهبر معظم انقلاب در مقابله با پدیده پلشت کشف حجاب 
را راهگشا و فصل الخطاب می دانیم. آنجا که می فرمایند: 

» کشف حجاب، حرام شرعی و حرام سیاسی است؛ هم حرام شرعی است، هم حرام 
سیاسی است. خیلی از کسانی که کشف حجاب می کنند نمی دانند این را؛ اگر بدانند که 
پشت این کاری که اینها دارند می کنند چه کسانی هستند، قطعاً نمی کنند؛ من می دانم. 
خیلی از اینها کسانی هستند که اهل دینند، اهل تضرّعند، اهل ماه رمضانند، اهل گریه 
و دعایند، ]منتها[ توجّه ندارند که چه کســی پشت این سیاستِ رفعِ حجاب و مبارزه  
با حجاب است. جاســوس های دشمن، دستگاه های جاسوسی دشمن، دنبال این قضیّه 

هستند. اگر بدانند، حتماً نمی کنند «. 
 با پوزش از برادر عزیزمان، حجت الاسلام و المسلمین آقای خسرو پناه و تاکید بر این 

باور مشترک که »آخر دعوانا أنَِ الحَْمْدُ لِِ رَبِّ العْالمَِین «.

محترمانه با آقای خسرو پناه!
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* تمام مناقشات منطقه ای ایران از گور رژیم منفور پهلوی بلند می شود. شاه خائن 
با فروش دشــت ناامید سر منشــا رود هیرمند را از دست ایران گرفت و به بیگانه 
داد و مردم سیستان را برای چنین روزی دچار مشکل بی آبی کرد. او همچنین با 
جدایی بحرین از خاک ایران چاه های نفتی وسیعی را به انگلیسی ها واگذار کرد. 
پدر خیانتکارش نیز با فروش منطقه آرارات در شمال غرب کشور یکی از مهم ترین 
منابع طبیعی و آبی ما را نابود کرد. حالا دار و دسته فراری همین وطن فروش ها 
برای ما ژست وطن پرستی می گیرند!   این خاندان منحوس اگر مانده بودند، حتما 

ایران تجزیه شده بود و چیزی به نام ایران یکپارچه وجود نداشت.
قاسمیان

*این که ایران به حدی پیشرفت کرده که توربین های گازی به روسیه صادر می کند 
و در حال حاضر تعمیر موتورهای بوئینگ و ایرباس شرکت های هواپیمایی خارجی 
در داخل کشور صورت می گیرد، در واقع پاسخ به فردی است که در دولت قبل 
می گفت ایرانیان جز در طبخ آبگوشت بزباش توان رقابت با دنیا را ندارند. این نگاه 
حقارت زده فقط از یک ذهن پوسیده و وابسته به بیگانه به جامعه تزریق می شود.
گرگانی

*ای دلقک های سیاست باز به اصطلاح اصلاح طلب مدعی گفت وگو با جهان! دیدید 
درهای تمام کشورها را به روی ملت بستید و به آمریکا و چندکشور معدود اروپا 
دل خوش کردید  و عاقبت آب دهان به صورتتان  انداختند و گورشان را گم کردند. 
و لی در همین مدت کمتر از دو ســال اخیر چه اتفاقات بزرگی در ایجاد رابطه با 
جهــان رقم خورد و مردم در آینده ای نه چنــدان دور برکاتش را لمس خواهند 
کرد. ننگ ابدی بر شما که فقط راه غارت و خیانت و  اشرافیت متعفن و مدیریت 

متفرعن را آموخته بودید و اجرا کردید. 
نیک بین

*حســرت خوردن مدعیان اصلاح طلبان بر انتخابات ترکیه، دل هر آدم آزاده و 
منصفــی را به هم می زند. این جماعــت پرمدعا و ملعون دو انتخابات بی نظیر را 
در ایران و مشــارکت 8۵ درصدی در انتخابات سال88 را که می توانست به نماد 
بزرگ مردم سالاری در جهان تبدیل شود ، برای منافع دسته و گروه خود به فتنه 
آلودند و باقی انتخابات سه دهه گذشته را نیز به بیراهه بردند. شگفتا که بر نمایش 

دموکراسی همسایگان آه حسرت می کشند!
اشراقی 
* سایت ریاست جمهوری اعلام کرده آزمایش موتـور ایرانی هواپیما موفقیت آمیز 
بود. این خبر باعث خوشحالی است. امیدواریم روزی شاهد ساخت انبوه هواپیما 
در کشورمان توسط متخصصان ایرانی باشیم. با پیشرفت هایی که به وجود آمده 

آن روز دیر نیست.
عبداللهی

*اروپایی هـا و به طور کلی غربی هـا در مورد احتمال اسـتفاده از مکانیسـم ماشه 
علیه ایران لاف می زنند. آنها تاکنون هر دشمنی که خواسته اند در حق ما انجام 

داده اند و اگر کاری نکرده اند نتوانسته اند.
داوودی

* با تکمیل مســیر ریلی شمال- جنوب، موقعیت تاریخی ایران به عنوان گذرگاه 
تجاری آسیا احیا می شود. مسیر کوتاه تر و ارزان تر ترانزیتی برای فعالان اقتصادی 
آسیا و اروپا، ایران را به چهارراه تجارت منطقه تبدیل می کند و درآمدهای ثابت 
و سرشــاری را برای کشــورمان به همراه دارد. این دســتاوردها را بگذارید کنار 

دستاوردهای برجام و 8 سال دولت کدخدا محور زبان دنیا بلد! 
سنجرانی 
* از اصلاح طلبان مدافع حقوق غرب برمی آید با توجه به اینکه شــهروز سخنور 
معروف به الکس به جرم قاچاق دختران و زنان به قصد فحشا اعدام شد هشتگ 

حمایت از این جانی راه بیندازند و از او حمایت کنند!
مجیدی

* در برخی از مناطق تهران متاسفانه شاهد افزایش قیمت ۱۵0 درصدی اجاره 
خانه هستیم. در مناطق مرکزی و پایین شهر نیز قیمت ها عجیب و غریب است. 
بازار اجاره بها هیچ منطق مشــخصی ندارد. این آشــفتگی قیمت ها تا کی قرار 

است ادامه داشته باشد؟
محترمی

* کارگران قراردادی یا موقت نه امنیت شغلی دارند و نه از درآمد خوبی برخوردارند. 
این افراد در بدترین شــرایط ممکــن کار می کنند و در گذران امور زندگی خود 
بسیار به مشکل برخورده اند. واقعا ضعیف ترین قشر جامعه همین کارگران موقت 

هستند. فکری به حال این قشر شریف بکنید.
غلامرضایی

*شــخصا بارها با این مســئله مواجه بوده ام که معماری بیمارستان ها و چینش 
تخت ها به شــکلی بوده اســت که برای بیمار ، خواندن نماز امکان پذیر نبوده و یا 
با مشقت و حتی آسیب همراه بوده است. باید وزارت بهداشت و درمان در قالب 
دستور العمل ، بیمارستان ها را مکلف کند که تخت بیمارا ن را رو به قبله قرار دهند.
رائینی

* متأسفانه چند وقتی است مساجد در عوارضی پرند و دیگر نمازخانه های بین راهی 
در اتوبان تهران- ساوه تعطیل شده و یا وضعیت نامناسبی دارند. به نظر می رسد به 
بهانه وجود مراکز خدمات رفاهی بین راهی و برای جذب مشتری بیشتر و منفعت 
اقتصادی، این مراکز تعطیل شده و نابسامانی صورت گرفته است. در صورتی که 
گاهی به دلیل کمبود وقت و عدم نیاز به حضور در این مراکز، مسافران می خواهند 
در مساجد و نمازخانه های مستقر در عوارضی ها نماز خود را اقامه نمایند. مسئولین 
امر پیگیری کنند که مســجد عوارضی پرند که محلی پرتردد بوده و از پارکینگ 

مناسبی برخوردار است بازگشایی شود. 
دوست محمدی 
* قبـلا وزارت بهداشـت از عدم کمبـود دارو و عدم گرانی آن سـخن گفته بود. 
اما اکنون برعکس شـده برخی داروها هم کمیاب شـدند هم گران. وزارت بهداشت 

توضیح دهد که چه اتفاقی افتاده است.
ذوالفقاری 
*چرا ورودی ضلع جنوبی پارک قیطریه فاقد حفاظ است؟ در تاریخ 30 اردیبهشت 
ساعت حدود ۱3 تا ۱3 و 30 دقیقه فردی با شلوارک به همراه سگ خود بدون 
قلاده وارد پارک شــد و خانم کشف حجاب کرده نیز با یک سگ قوی هیکل که 
گویا سگ شکاری است در جلوی درب اصلی )ورودی فرهنگسرا ( نشسته بود که 
با واق واق کردن آن ســگ بچه ها هراســان جیغ و فریاد می زدند. با پلیس ۱۱0 
تماس گرفتم که نتیجه ای نداشت. از مسئولین درخواست رسیدگی عاجل دارم. 

لطفا پارک ها را برای کودکانمان محیط امن قرار دهید. 
قطبی 
 * در خاطرات شــهید رجایی آمده وقتی به او پیشــنهاد شــد دفتر کارش در 
نخست وزیری را رنگ کنند نپذیرفت ، ولی اطرافیان او از فرصت تعطیلی دو روزه ، 
دفترکارش را رنگ کردند وقتی با عمل انجام شــده مواجه شد دستور داد هزینه 

رنگ کاری را از خود افراد بگیرند نه از بودجه دولت. 
متبحری

*رئیس مرکز ســلامت محیط و کار وزارت بهداشت گفته: استعمال دخانیات، ۴ 
هزار ماده شــیمیایی و ۴00 ماده سرطان زا را وارد بدن می کند و همچنین بیش 
از ۶0هزار میلیارد تومان صرف هزینه های بهداشــتی و درمانی ناشــی از مصرف 
دخانیات می شــود. پس ضرورت دارد قوانین را به ســمتی ببریم که در کاهش 

دسترسی فیزیکی افراد به سیگار موثرتر واقع شود.
حسن نیا

* برخی از دکه های مطبوعاتی برای جلب مشتری به ترویج سیگار و تصاویرنامطلوب 
اقدام می کنند. لازم است به سادگی از کنار این تبلیغات مسموم در پوشش کسب 

و کار عبور نکنند. 
عرفانی دبیر بازنشسته

* به منظور حمایت از سفرهای زیارتی عتبات عالیات، طبق مصوبه شورای عالی 
حج، به هر کدام از مسافران ۵00 دلار ارز مسافرتی تعلق می گیرد و می توانند از 
این طریق ارز مورد نیاز سفر را تامین کنند. اما متاسفانه در تبعیضی آشکار این 
امکان فقط برای کسانی وجود دارد که از طریق پرواز هواپیما به زیارت می روند! 
اگر تخصیص این ارز برای هزینه های داخل کشــور عراق از قبیل هزینه هتل و 
خوراک و جابه جایی بوده این هزینه ها برای زائرانی که از مسیر زمینی به عتبات 
مشرف می شوند نیز وجود دارد. خرید بلیط رفت و برگشت هواپیما هم با پرداخت 
ریالی انجام می شــود و ارتباطی به این ارز ندارد. کســانی که مجبور به مسافرت 
زمینی هستند ، چرا باید با این تبعیض آشکار مواجه شوند و از این ارز مسافرتی 
 محروم باشــند؟ لطفا مســئولین امر اقدامات برای رفع این تبعیض را پیگیری

واضحی فرد نمایید. 

طبیعی بود شمخانی با اقدام مجلس
برای لغو تحریم ها همراه شود

»آقای شمخانی در بسیاری مقاطع با برجام همسو بود، به خصوص در سال ۹۴، 
در عین حال در سال ۹۹ با قانون راهبردی مجلس برای لغو تحریم ها همراهی هایی 

نشان داد«.
این تحلیل را سایت انتخاب از قول یک دیپلمات سابق و در حالی منتشر کرد 
که برخی رســانه های زنجیره ای همسو القا می کردند شمخانی چون دنبال احیای 

برجام بوده، کنار گذاشته شده است.
کوروش احمدی دیپلمات سابق درباره تغییر شمخانی و میزان تعیین کنندگی 
نهاد شــورای عالی امنیت ملی بر روند برجام گفت: این مســئله از دو جهت قابل 
بحث اســت: یکی اینکه آیا موضوعات از بعد اجرایی نیز به طور مشخص به شورای 
امنیت ملی سپرده شود یا نه. دیگر اینکه نقش شورای عالی امنیت ملی در بررسی 
و تصویب اموری که ابعاد اجرایی آن در نهادهای دیگر انجام شده تا چه حد است. 
در مورد اول مثلا امور اجرایی برجام در یک دوره ای به شــورای عالی امنیت ملی 
سپرده شده بود و دبیران این شورا کارهای اجرایی و مذاکرات با طرف های خارجی 
را انجام می دادند. در یک دوره دیگر مشــخصا در دولت یازدهم و دوازدهم کار به 

دولت سپرده شد.
او ادامه داد: اکنون اگر احیانا کار برجام یا هر فکر دیگری در مورد برنامه هسته ای 
به شــورای امنیت ملی سپرده شود، طبعا نقش دبیر آن اهمیت بسیار زیادی پیدا 
می کند. از اینکه بگذریم مسئله در سطح تصمیم گیری های نهایی و تصویب نتایج 
کارهاســت؛ شــورای عالی امنیت ملی وظیفه دارد که حاصل هر اقدامی را که در 
چارچوب سیاســت های کلی ابلاغی انجام شده، بررسی کند و در مورد آن تصمیم 

بگیرد و نهایتا کار با تایید رهبری می تواند اجرایی شود.
وی درباره کنار رفتن شمخانی از دبیری شورای عالی امنیت ملی و تاثیر این 
اتفاق بر پرونده برجام افزود: من فکر نمی کنم کنار رفتن ایشــان تاثیری عمده ای 
در کار برجام داشــته باشد؛ آقای شمخانی در ده سال اخیر که سمت دبیری شورا 
را داشت، در بسیاری مقاطع با برجام همسو بود، به خصوص در سال ۹۴ که برجام 
مورد تایید نظام بود. منتهی در سال ۹۹ آن طور که از گزارش های خبری برمی آید، 
بــا قانون راهبردی مجلس برای لغو تحریم ها که در آذر آن ســال تصویب شــد، 
همراهی هایی نشان داد؛ و این در حالی بود که دولت روحانی و وزارت خارجه قویا 
بــا قانون مذکور مخالف بودند و به قول آقای واعظی، آن مصوبه به گونه ای بود که 
می توانست پرونده هسته ای ایران را دوباره به شورای امنیت سازمان ملل بفرستد.

کوروش احمدی افزود: در آن دوره در رسانه ها مطرح بود که گویا آقای شمخانی 
بدون اطلاع دولت و رئیس جمهور، مذاکراتی با مجلس و شــورای نگهبان داشته یا 
شــاید نامه ای دال بر موافقت شــورا به شورای نگهبان نوشته باشد که تصویب آن 
قانون توســط مجلس و تایید ســریع آن توسط شورای نگهبان را ممکن کرد. این 
امر از آن جهت اهمیت داشــت که اقدامات مرتبط با برجام توسط نهادهای دیگر 
مســلتزم جلب موافقت دولت بود و دولت باید با اقدام مجلس موافقت می کرد تا 
شورای نگهبان آن را تصویب کند. در آن زمان صحبت از این بود که با وجود اینکه 
روحانی رئیس شورای عالی امنیت ملی بود، اما دبیر شورا نظر موافق شورای عالی 
امنیت ملی را با آن مصوبه اعلام کرده بود. اگر این اخبار درست باشد به این معنی 
اســت که آقای شمخانی در آن مقطع کمتر با دولت و بیشتر با مجلس که موضع 

تندی در مورد برجام داشت همسو بود.
درباره بخشی از اظهارات کوروش احمدی گفتنی است که شورای عالی امنیت 
ملی، نهاد عالی فراقوه ای است و بنابراین تصمیمات در آن نه صرفا براساس نظر دولت، 
بلکه براساس تصمیم گیری جمعی انجام می شود. در ماجرای قانون اقدام متقابل )سال 
۱3۹۹(، اتفاق نظر در سطح نظام بر این بود که باید در مقابل عهدشکنی ادامه دار 
آمریکا، اقدام متقابل انجام شود تا ضمن فشار به طرف مقابل برای لغو تحریم ها و 
اعاده حقوق ایران، برنامه هسته ای نیز از تعطیلی پنج ساله خارج شود. در عین حال 
این قانون، موجب راستی آزمایی وعده ها و پشت هم اندازی های غرب هم بود که آیا 
بالأخــره تحریم ها را لغو می کند تا ایران هم به تعهدات تعلیقی برجامی برگردد یا 
نه؟ در این مسیر آقای شمخانی به عنوان دبیر، باید با نظام و اکثریت قاطع اعضای 
شورا همراهی می کرد و به مجلس درباره تدوین قانون اقدام راهبردی مشورت شورا 
را ابلاغ می کرد. و این همکاری با عنایت به خوش بینی و همکاری گذشته وی در 
ماجرای تایید برجام در شورا، جای هیچ شائبه ای نداشت. نکته دوم، ادعای پیش بینی 
ارجاع پرونده ایران به شــورای امنیت در صورت تصویب قانون اقدام راهبردی در 
مجلس است که گذشت زمان خلاف بودن ادعا و پیش بینی آقای واعظی را نشان 
داد و ثابت کرد ترس از هیاهوی دشمن، موجب عقب نشینی های یکطرفه شده است.

گفتنی اســت شــمخانی با وجود خوش بینی به توافق و همــکاری کامل در 
تصویب آن در ســال ۱3۹۴، چهار ســال بعد یعنی مــرداد ۱3۹8 در گفت وگو با 
شــبکه ان بی سی نیوز تاکید کرد: »امضای برجام اشــتباه بود؛ ما نباید آن را امضا 
می کردیــم. مذاکره بــا آمریکا بی فایده اســت. ما بیش از این اجــازه نداریم که 
فرصت ملت ایران را صرف روندهای بی حاصل کنیم. اروپایی ها از ما خواســتند از 
برجام خارج نشــویم. ما پذیرفتیم تا به اروپــا فرصت بدهیم. اروپا اگر در پرداخت 
هزینه های حفظ برجام مردد اســت، باید بداند که ایران معطل آنها نخواهد ماند. 
هدف تحریم ها، مذاکره نیســت؛ بلکه وادار کردن ایران به تسلیم است و مادام که 

آمریــکا این رویکرد را در پیش بگیرد، ایــران هرگز به دنبال مذاکره نخواهد بود«.
مفلوک و گردن شکسته 

مثل مُهره لاف زن شبکه صهیونیستی
فیروز نادری عضو پیشین ناسا از گردن به پایین فلج شد.

نادری، عضو پیشین »ناسا« در صفحه فیس بوک، از فلج شدن خود در پی یک 
حادثه خبر داد و نوشــت: »من ضربان قلب پایین ناگهانی داشتم که باعث شد از 
حال بروم و سرم به دیوار برخورد کند و یکی از مهره های گردنم جابه جا و نخاع ام 

آسیب ببیند و از گردن به پایین فلج شوم.«
ایــن بازیچــه گروهک های برانداز، چندی پیش در گفت و گو با شــبکه زرد و 
صهیونیستی »ایران اینترنشنال« جوگیر شده و گفته بود اعتقادی به بهشت و جهنم 

ندارد اما باید روحانیون را به زحل بفرستد که شبیه جهنم است!
عطاءالله مهاجرانی در واکنش به این خبر به کنایه در توئیتر نوشت: قرار بود سفر 
یک طرفه به زحل تدارک کند، و در سیزده به در جشن به در دیگری! می بایست در 
خشونت کلامی حد نگه دارد و کسی را به جهنم زحل نفرستد! شبانگه به سر فکر 
تاراج داشت- سحرگه نه تن سر؛ نه سر تاج داشت/ به یک گردش چرخ نیلوفری- نه 

تاجی به جا ماند و نه نادری!
همچنین کانال رادیو مفسر در فضای مجازی نوشت: شبکه ای از فعالان رسانه ای 
که یک دهه پیش در فضای سیاسی و مطبوعاتی آمریکا مسئول لابی سازی و لانسه 
کردن برجام بودند؛ پس از یک دهه و نیز تغییر دولت در ایران سردمداران شورش 
۱۴0۱ شدند. اسامی ای همچون کریم سجادپور، مسیح علینژاد، فیروز نادری، تریتا 
پارســی و... یک دهه پیش همسو پروژه برجام را جلو می بردند. پس از یک دهه با 
شکست نسبی پروژه برجام ، لابیســت های برجام بانی آشوب ۱۴0۱ شدند. کریم 
ســجادپور که یک دهه پیش در بنیاد کارنگی فعالیت می کرد و هفته ای یک بار با 
وزیر خارجه آمریکا جلسه داشت در بسیاری از نشریات غربی درصدد تئوریزه کردن 
برجام بود؛ وی در شورش سال گذشته بانی پروژه جرج تاون و منشور همبستگی بود. 
علینژاد به یکی از سران شورش سال گذشته بدل شد. تریتا پارسی رئیس نایاک نیز 

اعلام کرد برخلاف یک دهه پیش سیاست نایاک حمایت از پروژه براندازی است.
اما در این میان سرنوشت »فیروز نادری« از همه جالب تر است. وی که تا دو دهه 
پیش حتی در برخی از برنامه های نجومی شبکه چهار سیما شرکت می کرد. در طول 
این سال ها مهم ترین نماد دیاسپورای ذهنی جامعه ایران در باب مهندسان ایرانی 
شاغل در ناسا بود. وی تا یک دهه پیش ذیل سازمان غیرانتفاعی »پایا« به همراه 
ولی  نصر از لابیست های برجام محسوب می شد و به همراه انوشه انصاری جایزه اصغر 
فرهادی را از آکادمی اسکار تحویل گرفت. در ماه های اخیر وی از مهم ترین حامیان 
شورش ۱۴0۱ بود. فلج شدن او از گردن به پایین؛ آن هم چند روز پس از تهدید به 

سوزاندن معممین، دراماتیک ترین سرنوشت ممکن برای وی بود.
مهم تر از مواضع یک سال اخیر وی، ریشه یابی این مسئله است که لابیست های 
پروژه برجام چگونه پس از یک دهه به سردمداران حرکت سال گذشته تبدیل شدند.

ارتباط ارگانیک عبدالحمید
با  اشرار و تروریست های اعدامی

عبدالحمید اسماعیل زهی امام جماعت مسجد مکی زاهدان، از عناصر شرور و 
جنایتکار و مفسد اعدام شده که سیاست های ضدایرانی آمریکا و اسرائیل را به اجرا 

می گذاشتند، برای چندمین بار حمایت کرد.
او به جای محکومین جنایات اشرار و تروریست ها، به نمایندگان مجلس حمله 
کرد و گفت:» امروز راحتی از مُلک ایران رفته، اعدام های بی رویه و فراوان رخ داده 
و این همه تبعیض و نابرابری در کشور وجود دارد، چرا از خانه ملت صدای موثری 

بلند نشده است؟
وی گفت: نمایندگان مردم به جای این که بر عملکرد حاکمیت، دولت، اجرای 
قانون اساسی، اجرای عدالت و آزادی ها نظارت داشته باشند، دغدغه شان این شده 
که فلان شــهر و روســتا آب و برق و راه دارد یا نه. با این همه اعدام های بی رویه و 

فراوان و این همه تبعیض و نابرابری، چرا از خانه ملت صدایی بلند نمی شود؟«
عبدالحمید اظهار داشــت: »وقتی نماینده استقلال و آزادی نداشته و وابسته 

باشد، فلسفه نمایندگی او از جانبِ مردم از دست می رود.«
او همچنین با تکرار دیکته های محافل غربی مبنی بر شکنجه و اعتراف گیری 
اجباری از معترضان، بازدید از بازداشتگاه ها را جزو وظایف اصلی نماینده ها خواند و 
گفت: »باید ببینند آیا قانون آن جا اجرا می شود؟ قانونی که شکنجه و اقرار اجباری 
را ممنوع کرده است. یا عده ای هرچه دلشان می خواهد بر سر بازداشتی ها می آورند؟ 
اسماعیل زهی گفت: »اگر نماینده نتواند بر این ها نظارت کند پس در مجلس 
چه کار می کند؟ بسیاری از معترضان را در ماه های گذشته زدند و کشتند. بگذارید 
آب و برق و راه نداشته باشیم اما شرف و حیثیت این ملت معترض حفظ شود. یا 
قانون را تغییر دهید یا آن را اجرا کنید؛ قانونی که اعتراض مســالمت آمیز را حق 
مردم دانسته است.« وی در ادامه گفت: »زنان ایرانی باحجاب بودند. چه کار کردیم 

که این ها بی حجاب شــدند؟ این ها نتیجه عملکرد حکومت است. )حجاب( لباس 
مشرق زمین و مسلمانان بوده.«

مولــوی عبدالحمید با تاکید بر این که »بی حجابی« با هیچ قانون و مصوبه ای 
»درست نمی شود«، گفت: »شما رضایت زنان را جلب کنید و به آنان بها و حرمت 
دهید،  تبعیض را از زنان رفع کنید و ببینید چطور حرف شــما را قبول می کنند. 

برخورد خشن با آنان جواب نمی دهد.«
آقای عبدالحمید در موضوع اعدام ها مشخصا از سه شرور تروریست در اصفهان 
حمایت کرده که ســابقه شرارت و تعرض به نوامیس مردم داشته و در اغتشاشات 
آمریکایی- اسرائیلی نیز سه مامور انتظامی و بسیجی را با شلیک گلوله به شهادت 
رسانده بودند. اعدامی دیگر، کسی است که سال ها دختران ایرانی را از طریق شبکه ای 

مفسد فریب می داد و برای فحشا به کشورهای دیگر قاچاق می کرد.
۵ نفر از  اشــرار و قاچاقچیان مسلح در هرمزگان، 3 نفر از اعضای باند پنجک 
بزرگ ترین کارتل توزیع کوکایین، دو توهین کننده و آتش زننده قرآن کریم، »حبیب 
اسیود« سرکرده گروهک تروریستی حرکهًْ النضال، علیرضا اکبری جاسوس انگلیس 
و آمریکا، قاتل دو جوان در مشــهد، جمشید شارمهد سرکرده گروهک تروریستی 
تندر و شماری از قاچاقچیان شرور و خطرناک مواد مخدرِ در شرق کشور، از جمله 
عناصر جنایتکاری هستند که طی چند ماه گذشته حکم اعدام شان به اجرا درآمده 
یا حکم اعدام برای شــان صادر شده و سؤال روشنی که عبدالحمید اسماعیل زهی 
باید پاســخ دهد این اســت که نسبت شان با این عناصر شرور و فاسد و آدم کش و 
بعضا مزدور مستقیم سرویس های جاسوسی اسرائیل و آمریکا و انگلیس چیست؟! 
نکته مهم این که حکم اعدام این افراد نه صرفا بر اساس ادعا بلکه انبوه اسناد غیر 
قابل نقض صادر شده است. با وجود این واقعیات روشن باید از آقای اسماعیل زهی 

سؤال کرد که: »با کافران چه کارت، گر بت نمی پرستی«؟!
نکته همه این اســت که همین شــرارت انگیزی ها موجب ناامنی و آسیب به 
معیشــت مردم شــده و حال آن که عبدالحمید با درآمدهای بادآورده ای که منشا 
چندان سالمی ندارد، برای خود زندگی اشرافی کاخ نشینی با انبوه محافظ و خودرو های 
شاسی بلند ترتیب داده و با این وجود می گوید مردم معیشت و آب و گاز نمی خواهند، 

عوضش مجازات اشرار و تروریست ها و قاچاقچی ها و آدم فروش ها را متوقف کنید!
او در زمینه زنان نیز ســابقه خوبی ندارد و در حالی که تا مدت ها اجازه حضور 
زنان در محیط های مذهبی را نمی داد اکنون پای زنان سر برهنه و فعال در نقشه های 

سرویس های بیگانه را از جمله در مساجد میزبانی می کند.
سرخوردگی عناصر اپوزیسیون

از آزادی دیپلمات ایرانی
آزادی دیپلمات بی گناه ایرانی از سوی دولت بلژیک، با سرخوردگی و نارضایتی 

عناصر ضد انقلاب مواجه شد.
به گزارش شــبکه صهیونیستی اینترنشــنال، آزادی اسدالله اسدی، دیپلمات 
جمهوری اسلامی که در جریان یک توافق تبادل زندانی میان ایران و بلژیک آزاد 

شد، موجی از واکنش های منفی معارضان جمهوری اسلامی را به دنبال داشت.
»گروهک شــورای ملی مقاومت « )نام پوششی گروهک تروریستی منافقین( 
آزادی اسدالله اسدی، را »باج دادن شرم آور به تروریسم و گروگان گیری« خواند و این 
اقدام را محکوم کرد. این گروهک که در پرونده  سازی علیه اسدی دست داشت، ادعا 
کرده آزاد شدن اسدی در حالی است که دادگاه قانون اساسی بلژیک در حکم خود 
به صراحت اعلام کرده بود دولت بلژیک باید قبل از انتقال محکومان به قربانیان)!؟( 
اطلاع دهد تا فرصت مراجعه مجدد به دادگاه داشته باشند. این آزادی، یک باج دادن 

شرم آور است و حکومت ایران را جسور تر می کند.
دریا صفایی، نماینده دو رگه پارلمان بلژیک نیز که پیشتر بارها درباره احتمال 
آزاد شدن اسدی هشدار داده بود، در گفت وگو با ایران اینترنشنال این اقدام دولت 

بلژیک را »گستاخانه« خواند. 
علیرضا آخوندی، عضو پارلمان سوئد نیز به تبادل الیویه وندکاستیل با اسدالله 
اسدی، اعتراض کرد و این روز را روزی شرم آور خواند؛ مخصوصا برای دولت بلژیک 
و همین طور برای اتحادیه اروپا. او مدعی شد که جمهوری اسلامی ۴۴ سال است 
سیاست گروگان گیری را در پیش گرفته و به این وسیله تلاش می کند تا امتیازهای 

مورد نظرش را به دست بیاورد.
محمود امیری  مقدم، رئیس  یک گروهک فعال در پوشــش حقوق بشر هم ، در 
توئیتی با هشتگ »معامله ننگین« نوشت: »آزاد کردن اسدالله اسدی توسط دولت 
بلژیک برگی شرم آور در تاریخ سیاست خارجه بلژیک است. این معامله امنیت همه 
شــهروندان دوتابعیتی اروپا را که به ایران یا کشــورهای همسایه سفر می کنند به 
خطر می اندازد و پیامش به جمهوری اسلامی این است که  هر کاری که بکنی، باز 

ما آماده معامله هستیم.«
مصی علی نژاد، نوشت: »این معامله و مبادله زمینه را برای اقدام های تروریستی 

بیشتر جمهوری اسلامی در خاک کشورهای غربی فراهم می کند.«
فردی به نام اکوانیان در توئیتی نوشت: »باید مبادله را به خوبی درک کرد زین  
پس شاهد افزایش سرکوب مخالفان جمهوری اسلامی در خاک اروپا خواهیم بود.«

علی جوانمردی، از عناصر علاف اما پرگوی اپوزیســیون هم در توئیتر نوشت: 
»نتیجه نشست با اعضای پارلمان اروپا در بروکسل این بود؟ به آنها دل نبندیم. آنها 

مصالح خود را بر منافع مردم ایران ترجیح می دهند. خودباوری را تقویت کنیم.«

جدیدترین سند رسوایی حقوق بشر غربی 

 پایان 5 سال بازداشت غیرقانونی»اسدالله اسدی«
دیپلمات ایرانی به آغوش وطن بازگشت

در گفت وگوی تلفنی با وزیر خارجه عراق

امیرعبداللهیان خواستار تقویت
 همکاری های بانکی ایران و عراق شد

سرویس سیاسی- 
به  دیپلمات  اســدی  اسدال 
گــروگان گرفته شــده ایران در 
بلژیک پس از ۱۷۸۹ روز اســارت 
عزتمندانه  دیپلماسی  سایه  در  و 
دولــت مردمی دیروز آزاد شــد 
بازگشــت. اســارتی  به وطن   و 
کــه ۱00 روزش در زندان بیماران 
اعصــاب، ۲۸روزش در بونکر آب 
به صورت عریــان و ۹0 روزش در 
ســلول انفرادی بدون پنجره در 
سایه حقوق بشر غربی گذشته بود.

هواپیمای حامل اســدالله اسدی 
دیپلمات کشــورمان روز گذشته وارد 
فــرودگاه امام خمینی تهران شــد و 
مورد اســتقبال علی بهادری جهرمی 
ســخنگوی دولت و کاظم غریب آبادی 
معــاون بین الملل قوه قضائیه و رئیس 

 ستاد حقوق بشر قرار گرفت.
اسدی دبیر سوم سفارت کشورمان 
در اتریــش بود که ۱۱ تیر ماه ۱3۹۷ ، 
همزمان با ســفر »حســن روحانی« 
رئیس جمهور سابق به اروپا، با طراحی 
رژیم صهیونیســتی و عاملیت برخی 
ســرویس های امنیتی اروپایی به اتهام 
تــلاش برای بمب گذاری در نشســت 
گروهک تروریست منافقین ، در حالی 
در آلمــان به گروگان گرفته شــده و 
پــس از آن به بلژیک منتقل شــد که 
مقامات دولت قبل تا آخرین روز دوره 
مسئولیت شــان کمترین تلاشی برای 
پیگیری پرونده وی از خود نشان ندادند.

ایــن در حالی اســت که بر طبق 
قوانیــن دیپلماتیک، همه کشــورها 
می تواننــد در مقابل اقدام دیپلماتیک 
کشــور دیگر، »اصل عمل متقابل« را 
اجرا کنند. این عمل به عنوان کمترین 
واکنش محســوب می شــود. بنابراین 
دولــت روحانی که مدعــی بلد بودن 
زبان دنیــا بود و بازگشــت اعتبار به 
پاســپورت ایرانی را وعده داده بود در 
کمترین واکنش می بایست، دیپلمات 
همتراز اســدی در ایران را بازداشــت 
می کرد؛ که اگــر این اقدام متقابل در 
همان ابتدای کار صــورت می گرفت، 
گستاخی طرف های اروپایی این قدر به 

درازا نمی کشید.
از ســوی دیگــر ضعــف بخش 
دیپلماسی عمومی وزارت امور خارجه 
در به دست گرفتن ابتکار عمل موجب 
شد تا رسانه های معاند با سوءاستفاده 
از خلأ اطلاعاتی موجود، حتی تصاویر 

مدنظر خود را منتشر کنند.
عــلاوه  بــر بی عملــی دســتگاه 

دیپلماسی دولت قبل در واکنش قاطع 
به گستاخی برخی کشورهای اروپایی، 
سفارتخانه های ایران در آلمان، اتریش، 
بلژیــک و فرانســه در وزارت خارجه 
ظریف نیز کاملًا در موضعی منفعلانه 
قــرار گرفته و هیچ اقدامی درخصوص 
احقاق حقوق دیپلمــات ایرانی انجام 
ندادنــد. این بی عملی موجب شــد تا 
گروهک تروریستی منافقین در پایتخت 
برخی کشــورهای اروپایی به شدت به 
فضا سازی درخصوص بازداشت دیپلمات 

کشورمان مشغول شود.
ایــن درحالــی بود کــه در تمام 
این مدت این دیپلمات کشــورمان در 
سخت ترین شرایط و در وضعیتی بسیار 

نامناسب به سر می برد. 
دو  قالــب  در  اســدی  اســدالله 
دست نوشــته که همسرش در صفحه 
شخصی اش منتشر کرده، وضعیت خود 
در دوران اسارت در کشورهای اروپایی 
را این گونه شرح داده بود: »هیچ زندانی 
باور نمی کرد که من ۲0 روز در بونکر 
نگهداری شــده ام. بدترین افراد، چند 
شــب در بونکر نگهداری می شــدند و 
مجدداً به سلول خود باز می گشتند. در 
تمــام ۲0 روز اجازه هواخوری جمعی 
به من داده نشد. در بونکر کلیه وسایلم 
را پشت در گذاشتند، به جز یک عدد 
تشک پلاستیکی، یک پتو و یک توالت 
فرنگی هیچ چیز نبود و کف و سقف با 
کاشی و سرامیک بدرنگ پوشیده شده 
بود به نحوی که آن را به یک غسالخانه 

شبیه کرده بود.«
با این حال با پیگیری های مجدانه 
دولت مردمی زمینه تبــادل و آزادی 
این دیپلمات کشورمان پس از ۵ سال 
اســارت در اروپا فراهم شــد و همسر 
اســدی نیز در توئیتر دســتور ســید 
برای  رئیس جمهور  رئیســی،  ابراهیم 
پیگیری ســریع تر این پرونده از سوی 
دســتگاه دیپلماسی کشــور تشکر و 

قدردانی کرده بود.
در نهایت روز گذشته ناصر کنعانی 
سخنگوی وزارت امور خارجه از آزادی 
اسدالله اسدی دیپلمات گروگان گرفته 
شــده ایرانی در پی توافق دوجانبه با 
دولت بلژیک و بازگشت به کشور خبر 
داد و امیرعبداللهیان هم از تلاش های 

مثبت عمان در این باره تشکر کرد.
کنعانی : اسدی با سناریوی 

آمریکایی – صهیونیستی 
گروگان گرفته شده بود 

ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور 
خارجه درباره پرونده اسدالله اسدی و 

گروگانگیری او توســط سرویس های 
امنیتی اروپایی گفــت: در این ماجرا 
ســناریوی صهیونیســتی- آمریکایی 
»دروغ بزرگ« با هدف بحران سازی در 
روابط ایران و اروپا روی پرده رفت و این 
توطئه درست پس از خروج یک جانبه 

آمریکا از توافق برجام صورت گرفت.
ســخنگوی دســتگاه دیپلماسی 
تصریــح کــرد: در ایــن زمینه برخی 
القائات  دولت های اروپایی تحت تأثیر 
رژیم صهیونیستی و گروهک تروریستی 
نفاق قرار داشتند و آنها با نقض تعهدات 
بین المللی پس از »بازداشت خودسرانه« 
دیپلمــات ایرانــی، او را در دادگاهی 
نمایشــی و کاملا سیاسی و مدیریت 
شده به ۲0 سال زندان محکوم کردند.
کنعانــی تاکید کــرد: جمهوری 
اسلامی ایران از بدو امر با اتخاذ مواضع 
منطقی و در دفــاع از حقوق ایرانیان، 
ضمن اعلام اعتراض و محکومیت نقض 
مصونیت دیپلماتیک دیپلمات ایرانی، 
تمــام تلاش خود را بــرای آزادی این 
شهروند و دیپلمات ایرانی به کار بست 
و نهایتا در پی نشســت های متناوب و 
مشترک امنیتی و رایزنی وزرای خارجه 
ایران و بلژیک طی توافقی دوجانبه با 
دولــت بلژیک، آزادی این دیپلمات به 

گروگان گرفته شده محقق شد.
غریب آبادی: بازداشت اسدی 
برخلاف تمام ضوابط و اصول 

حقوقی و بین المللی بود
امور  معاون  غریب آبــادی،  کاظم 
بین الملــل قوه قضائیه و دبیر ســتاد 
حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران نیز 
با تبریک آزادی این دیپلمات به خانواده 
اسدی و مردم ایران، افزود: حقوق ایشان 
چه از نظر مطابقت با حقوق بین الملل 
و حقوق بشــر بسیار نقض شده است. 
ایشان دیپلمات جمهوری اسلامی ایران 
در سفارت کشور در اتریش بودند. طبق 
اصول بین الملل و کنوانســیون ۱۹۶۱ 
ناظر بر روابــط دیپلماتیک، نمی توان 
دیپلمات ها را بازداشت کرد به ویژه اگر 
در کشــوری ثالث باشند و یا در حال 
بازگشت به محل مأموریت خود باشند.

غریب  آبــادی تاکید کرد: ایشــان 
دقیقاً همین وضعیت را داشــت. یعنی 
هم حکم بازداشتی که بلژیک صادر کرد 
و هم دستگیری ایشان در آلمان و هم 
لغو مصونیت دیپلماتیک ایشان توسط 
دولت اتریش، تمامی اینها خلاف ضوابط 

و اصول حقوقی و بین المللی است.
امیــدواری کــرد که  ابــراز  وی 
دســتگاه های مختلف کشور به همین 

ترتیب تلاش های خود را در راســتای 
آزادی هــر هموطنی که بــه ناحق یا 
غیرقانونی در دیگر کشــورها بازداشت 

هستند، ادامه بدهند.
جمشیدی: تاکید آیت الله رئیسی 

در پاسخ به درخواست تعامل دولت 
بلژیک در گام اول آزادی اسدی بود 
محمد جمشیدی معاون سیاسی 
دفتر رئیس جمهور نیز در توئیتی درباره 
آزادی اســدی نوشت: آزادی دیپلمات 
مقاوم ایرانی اسدالله اسدی یک پیروزی 

برای ملت ایران است. 
در زمانی که مقامات دولت بلژیک 
در پارلمان و رســانه لفاظی می کردند 
در گفت وگوهــای تلفنی درخواســت 
تعامل بزرگ داشــتند. تاکید آیت الله 
رئیســی این بــود کــه گام اول برای 
 تعامل، آزادی دیپلمات ایرانی اســت. 

حالا مسیر باز است.

 امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه
کشــورمان و فواد حســین وزیر 
خارجه عــراق در خصوص آخرین 
فی مابین  مناســبات  وضعیــت 

گفت وگو کردند.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان و فواد حسین وزیر 
خارجه عــراق در خصــوص آخرین 
وضعیت مناســبات میان دو کشــور 

تلفنی گفت وگو کردند.
بر اســاس این گــزارش، در این 
گفت وگو بر پیگیری اجرای موافقتنامه 
امنیتــی امضا شــده بین دو کشــور 
تاکید شــد. همچنین ضرورت تقویت 
خطوط انتقــال گاز ایــران به عراق 
و همکاری هــای منطقــه ای از دیگر 
وزرای  گفت وگوی  مــورد  موضوعات 
امور خارجه دو کشــور در این تماس 

تلفنی بود.
امیرعبداللهیان در این گفت وگوی 
تلفنی ضمن تشکر از انتقال مالی و بانکی 
 مربوط به ســفر حجاج بیت الله الحرام

از محل اعتبارات جمهوری اســلامی 
ایران از سوی عراق، خواستار تقویت 
 هر چــه بیشــتر همکاری های بانکی 

شد.
هیئت حاکمه فعلی افغانستان را 

به رسمیت نمی شناسیم
امیرعبداللهیان روز پنج شنبه نیز 

در دیــدار مقامــات وزارت خارجه و 
رؤسای نمایندگی های ایران در خارج 
از کشور با حجت الاسلام والمسلمین 
سیدحســن خمینی که در حرم امام 
خمینی)ره( انجام شــد، گفت: هیئت 
حاکمه فعلی افغانستان را به رسمیت 
نمی شناسیم و بر لزوم تشکیل دولت 
فراگیر در افغانستان تاکید داریم زیرا 
طالبان بخشــی از واقعیت افغانستان 

است نه همه آن.
وی افزود: ما در ارتباط با موضوع 
حقابه ایران از هیرمند، گفت وگوهایی 
بــا مقامات افغانســتان داشــته ایم و 
معتقدیم که بر اساس قرارداد ۱3۵۱ 
باید در این ارتباط مسیر حقوقی مورد 

توجه قرار بگیرد. 
امیرعبداللهیــان این را هم اضافه 
کرد و گفت: ما از محروم کردن زنان 

از تحصیل  افغانســتانی  و دختــران 
و آمــوزش ناخرســندیم و ایــن را 
اسلام  پیامبر  تعالیم  برخلاف   رفتاری 

می دانیم.
وی دربــاره مذاکرات هســته ای 
هــم گفت: برجام خــوب یا بد دارای 
نقاط ضعف یا قوت امروز یک ســند 
بین المللی اســت که مقابــل بوده و 
 مســیر مــا در جهت لغــو تحریم ها 

است.
وزیــر امور خارجه ادامــه داد: از 
طریق وزرای خارجه برخی کشــورها 
تلاش ها برای جمع بندی متن اولیه در 
حال انجام است. اما برای حفظ آرامش 
نمی کنیم.  اطلاع رســانی  دائماً  مردم 
اما پیشــرفت های خوبی حاصل شده 
 اســت و امیدواریــم به نقــاط خوبی 

برسیم.

گفت و شنود

با كِش وَر نرو!
گفت: سایت مدعی اصلاحات » خبرآنلاین « تصویری از شلیک 
یک موشــک در آمریکا را منتشر کرده و در شرح آن با ذوق زدگی 
نوشته است » پرتاب دیدنی یک موشک جدید از روی سکوی شناور 

در آمریکا «!
گفتم: جماعت مدعی اصلاحات، وقتی از شهر زیرزمینی 
موشــک های نقطه زن و فوق مدرن ایران رونمایی شده بود، 
جیغ می کشیدند که نمایش موشک ها مانع برجام است! و 
می گفتند آمریکا با یک موشــک می تواند تمام تاسیسات 
نظامی ما را منهدم کند! و سر و صدا به راه می انداختند که 

موشک به چه درد می خورد و... ! 
گفت: چرا برخی از این مدعیان اصلاحات این قدر کشته و مرده 
آمریکا هستند و نسبت به پیشرفت ها و دستاوردهای کشور خودشان 

کمترین احساس مباهاتی ندارند؟!
گفتم: چه عرض کنم؟! به طرف گفتند با »کشور « جمله 
 بســاز. گفت؛ دیروز با کِش وَر می رفتم از دســتم در رفت 

و خورد تو چشمم!


